
 

 

ACTA SESSIÓ extraordinària CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE 
EL DIA 1 DE desembre DEL 2010. 

 
Lloc: Saló de plens de l'AJUNTAMENT 
Data:  1-12-2010 
Hora: 9:00  
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: EXTRAORDINÀRIA 
  
Assistents: 
 
ALCALDE-PRESIDENT 
EL SENYOR FRANCISCO TARAZONA ZARAGOZÁ 
 
REGIDORS ASSISTENTS: 
 
El senyor SALVADOR SILVESTRE LARREA 
El senyor JAVIER MORENO COLL  
La senyora MARÍA CRISTINA VÁZQUEZ TARAZONA 
La senyora MARÍA  JOSE RUIZ ESTEBAN 
La senyora MARÍA DOLORES RODRÍGUEZ ROMERO 
El senyor JOSE VICENTE TARAZONA CAMPOS 
La senyora BEÁTRIZ CÓRCOLES NAVARRO 
El senyor JOSE LUIS FOLGADO CORREA 
La senyora RAQUEL ARGÁNDOÑA LOPEZ 
El senyor ROBERTO PASCUAL RAGA GADEA 
El senyor JOSE LUIS LÓPEZ GALDON 
La senyora MARÍA ANGELES ROSA ROMER 
La senyora SILVIA GUERREROO CANOVAS 
El senyor JOSE ANGEL HERNÁNDEZ CARRIZOSA 
La senyora ANA LUJAN  
La senyora CARMEN FOLGADO TERESÍ 
 
Regidors/s'absents: 
cap 
 
Secretària: La senyora Nieves Barrachina Lemos. 
 
Interventora: la senyora Esther Guardiola Piquer. 
   

En la vila de Riba-roja de Túria, província de València, en el Saló de Plens de 
l'Ajuntament, el dia 1 de desembre del 2012, sent les 8:00 hores, es van reunir en primera 
convocatòria els senyors regidors indicats, havent-hi excusat la seua assistència els igualment 
marginats, Tot això baix la Presidència del Sr. Alcalde el senyor Francisco Tarazona Zaragozá, 
assistit de la Secretària senyora Nieves Barrachina Lemos. 
 
 Declarat obert l'acte per la presidència, es passa a l'estudi i acord dels assumptes 
consignats en l'Orde del Dia. 
 
 

PRIMER MOCIÓ PSPV-PSOE AL PLE SOBRE ESCOLES INFANTILS 
MUNICIPALS.- 



 

 

 
En l'actualitat hi ha dos centres d'educació infantil en el municipi de Riba-roja, els 

processos d'adaptació de del qual els xiquets/s'a un entorn totalment nou i a càrrec de persones 
que desconeixen, pot produir, en la majoria de casos, un estrés emocional per a estos. 

 
Actualment són molts els estudis i referències pedagògiques de professionals de la salut 

i educadors, que defenen que l'estrés emocional és molt perjudicial en el desenvolupament de 
les persones, i estos s'agreuja en el cas dels xiquets/es. 

Ens trobem, en general, amb processos d'adaptació basats més en la resignació dels 
xiquets/es, que no en la confiança d'estos en el nou entorn i en les seues educadores. 

 
En el full informatiu que es dóna als pares abans d'iniciar el curs escolar, s'advertix que 

els menors poden somatitzar el seu estrés emocional amb diferents signes, com ara: vòmits, 
alteracions de la son, volta al bolquer, diarrees, conductes agressives, menjar-se les ungles, 
irritabilitat, pèrdua de gana, mal de cap o d'estómec… 

 
Tota esta simptomatologia l'assumim com a part de la normalitat quan es parla de 

xiquets/es. Si estos foren els efectes secundaris d'una activitat a què un adult haguera d'assistir 
de forma involuntària i obligatòria, amb total seguretat mostraríem la nostra més absoluta 
indignació i rebuig. No hem d'oblidar que els xiquets/es mostren la seua disconformitat en 
l'únic idioma que coneixen, amb signes que moltes vegades són minimitzats pels adults i que 
per això moltes vegades són acusats de manipuladors, quan l'única cosa que intenten és 
expressar-se. 

 
Hi ha models de procés d'adaptació en altres centres basats en la confiança, amb 

resultats òptims tant per a pares, com a educadors i xiquets. 
 
Com a herència de la branca d'educació conductista, encara hui tenim en els nostres 

centres metodologies al nostre entendre, i tal com indiquen alguns professionals de la salut 
mental, prou qüestionables. Açò s'agreuja en xiquets menors de cinc anys, que encara no han 
adquirit el desenvolupament físic intel·lectual com per a poder comprendre la situació, atés que 
no són capaços d'empatizar a causa de la seua immaduresa. Així, únicament reben el missatge 
que han de complir les normes per a no rebre el rebuig i no perquè hi haja una raó en la pròpia 
norma, sumant-se un sentiment de culpa i no de responsabilitat amb el que succeïx. 

 
PROPOSTA D'ACORD: 
 

1. Que en les escoles municipals infantils s'apliquen processos d'adaptació que 
milloren l'adaptació tenint en compte el ritme de cada menor, basats en el seu atenció 
emocional i permetent la participació als pares que així ho desitgen. Prioritzant així el benestar 
emocional del xiquet a la promptitud de finalització del procés adaptatiu per del part del centre. 
 

2. Ja que els mitjans telemàtics actuals ho permet, i ja que ja hi ha centres d'educació 
infantil on este sistema està implantat, que es dote de la infraestructura necessària per a poder 
oferir l'opció als pares de poder connectar-se per mitjà de webcam amb els seus fills per a 
millorar la comunicació tant d'uns com d'altres, en aules on així els pares ho requeriren. 
 

3. Substituir tot tipus d'actuacions tipus “cadireta de pensar” per metodologies més 
pedagògiques en les que el xiquet siga capaç de comprendre la situació, assimilar-la i per tant 
d'obtindre una educació constructiva. 
 



 

 

Sotmés a votació  la moció no prospere per majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
Corporació i amb el vot en contra dels Srs/es, Silvestre, Moreno, Vázquez, Ruiz, Rodríguez, 
Tarazona, Córcoles, Folgado,  Argandoña del PP  la Sra Folgado d'EUPV-BLOC VERD ACORD. i 
Sr. Alcalde i amb el vot a favor  dels Srs/es, Raga,  López, Rosa, Hernández, Guerrero i Luján 
PSOE.  
 
 

SEGON.- MOCIÓ AL PLE SOBRE LA UBICACIÓ EN l'ESPLANADA DEL RIU 
DE LA CELEBRACIÓ DE LA FESTA DE LA MARE DE DÉU DEL ROSARI 
(FADRINS). 

 
Exposició de motius: 
 
La història de Riba-roja ve marcada, entre altres coses, per la seua riquesa cultural. Part 

de les tradicions, i per tant de la cultura, són les seues festes. Les festes Josefines com són les 
falles, les festes Patronals: Crist dels Afligits i Mare de Deu d’agost, i les de la Mare de Déu del 
Rosari, més conegudes popularment com a festes dels Fadrins, junt amb altres també molt 
importants han marcat i marquen les nostres tradicions. 

 
Concretament la festa de la Mare de Déu del Rosari, ha sigut una festa celebrada durant 

molts anys i per moltes generacions de veïns, que s’han basat en la joventut com a element 
organitzador de les mateixes. 

 
Des de fa anys s’ha desplaçat la celebració d’estes festes del nucli urbà a altres llocs fora 

del mateix, pareix a fi d’evitar molèsties als veïns. Concretament les festes es van desplaçar de la 
Plaça de l’Ajuntament a l’esplanada del riu Túria, junt al pont. Des de fa alguns anys es va 
desplaçar de nou la celebració de les dites festes de l’esplanada del riu a una zona industrial, 
junt a una gasolinera amb mals accesos de vianants i amb la carrera CV-370 a escassos metres. 

 
Açò ha generat innumerables crítiques pel grau important de perill que han tingut els 

jóvens i la resta d’assistents a esta festa, amb la consegüent preocupació dels familiars i de la 
societat en general. 

 
Segons pareix el motiu més important per al dit desplaçament ha sigut l’aprovació per 

part de la Conselleria de Medi Ambient, Aigua, Urbanisme i Habitatge, i de l’actual Govern 
Municipal, del Parc Natural del Túria, i la justificació per a prohibir la realització d’estes festes 
en l’esplanada del riu ha sigut que no eren compatibles amb els condicionants que arreplega el 
Parc Natural del Túria. 

 
En l’actual any 2010 s’ha celebrat, en l’esplanada del riu Túria junt al pont, la major 

part d’activitats de la tradicional Ofrena al riu Túria, com han sigut baixada de piragües pel riu, 
pujada en globus aerostàtic, concerts musicals fins a altes hores de la matinada, castell de focs 
artificials, col.locació de barres per a subministrament de refrescos i begudes, col.locació de 
pantallas per a la transmissió de partits de futbol, tir i arrossegament, Castells unflables per als 
xiquets…, en definitiva una infinitat d’activitat que totes han tingut el vistiplau i l’aprovació 
tècnica per part de l’Ajuntament, Confederació Hidrogràfica del Xúquer i la Conselleria de Medi 
Ambient, Aigua, Urbanisme i Habitatge. 

 
Per este motiu tant els responsables de l’organització de la pròxima festa de la Mare de 

Déu del Rosari (Fadrins 2011), com els veïns ens han traslladat la demanda de poder realitzar 
esta celebració en l’esplanada del riu Túria amb l’únic fi de millorar la seguretat dels que 



 

 

assistisquen al tindre este emplaçament millors accesos, no generar molèstia o risc a cap 
activitat industrial i per tant un millor gaudi per a tots els assistents i organitzadors. 

 
Proposta d’acord: 
 

4. L’Ajuntament en Ple acorda que es fajen les gestions necessaries en els diferents 
organismos, autonomics i estatals, per a que la pròxima celebració de la festa Fadrins 2011 se 
celebre en l’esplanada del riu. 

5. L’Alcalde, com a màxim representant de l’Ajuntament, i si fóra necessari junt amb 
els portaveus dels tres grups polítics amb representació en este Ple, realitzarà les gestions 
polítiques necessàries en la Conselleria de Medi Ambient, Aigua, Urbanisme i Habitatge i en la 
Confederació Hidrogràfica del Xúquer per a obtindre les llicències i permisos necessaris per a 
poder celebrar les dites festes en l’esplanada del riu Túria l’any 2011. 

6. Traslladar còpia d’este acord plenari a la Comissió organitzadora de la festa de 
Fadrins 2011. 
 
Sotmés a votació  la moció no prospere per majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
Corporació i amb el vot en contra dels Srs/es, Silvestre, Moreno, Vázquez, Ruiz, Rodríguez, 
Tarazona, Córcoles, Folgado,  Argandoña del PP i Sr. Alcalde i amb el vot  a favor  dels Srs/es, 
Raga,  López, Rosa, Hernández, Guerrero i Luján PSOE I la Sra Folgado d'EUPV-BLOC VERD 
ACORD. 
 

 
Tercer.- MOCIÓ PSPV-PSOE AL PLE SOBRE LA MILLORA 

D'IL·LUMINACIÓ I RETIRADA DE PIVOTS DE LA PLAÇA DE L'AJUNTAMENT. 
 
La remodelació de la Plaça de l’Ajuntament ha originat alguns problemes de seguretat 

per als vianants i per a tots els ciutadans/es que utilitzen este espai públic. 
 
Com ja s’ha mencionat en algun ple, este Ajuntament té constància de prou 

entropessons i caigudes d’usuaris a causa dels pivots d’obra existents. Estes caigudes s’han 
produït tant de dia com de nit. 

 
Segons pareix una de les causes més importants dels entropessons durant el dia és la 

confusió dels pivots al ser del mateix color que el sòl de la Plaça i més no estar ben senyalitzats. 
A la nit una de les causes més importants dels entropessons i caigudes és l’escassa llum i per 
tant poca visibilitat que patixen els usuaris quan accedixen a la mateixa. Concretament la part 
situada davant del Casal de la falla la Unió i enfront de la porta d’accés a l’Ajuntament. 

 
Estos motius ens porten a plantejar esta moció perquè de forma urgent es dote de major 

il.luminació i es resolga definitivament el problema dels pivots. 
 
Proposta d’acord: 
 

7. Que els servicis tècnics d’este ajuntament emeten un informe amb les possibles 
solucions i costos econòmics d’estes, per a millorar la il.luminació i la visibilitat dels pivots 
situats en la Plaça de l’Ajuntament. 

8. Fins que es resolguen estes deficiències, que estan afectant en alguns casos 
greument als usuaris, es prenguen les mesures de caràcter urgent per a evitar més caigudes i 
situacions de risc. 



 

 

 
Sotmés a votació  la moció no prospere per majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
Corporació i amb el vot en contra dels Srs/es, Silvestre, Moreno, Vázquez, Ruiz, Rodríguez, 
Tarazona, Córcoles, Folgado,  Argandoña del PP  i Sr. Alcalde i amb el vot  a favor  dels Srs/es, 
Raga,  López, Rosa, Hernández, Guerrero i Luján.  
 
 

QUART.- MOCIÓ AL PLE PER A LA REALITZACIÓ D'UNA AUDITORIA DE 
TOTES LES COMPRES QUE HA REALITZAT L'AJUNTAMENT EN OBRES I 
SERVICIS GENERALS 

 
Exposició de motius: 
 
Amb motiu del procés judicial que s'està investigant en el Jutjat de Llíria, així com la 

investigació que està realitzant el Tribunal de comptes en relació amb l'excés de facturació de 
combustible de la gasolinera SOLRED-REPSOL en els anys 2007 i 2008 i que segons informe 
d'intervenció pot arribar a 60.000 €, on repostaban gasoil i gasolina alguns vehicles i 
ciclomotors de titularitat municipal, i on s'acusa directament al càrrec de confiança de l'Alcalde, 
encarregat d'obres i servicis generals d'este possible excés de facturació, el Grup Municipal 
Socialista proposa al Ple l'adopció de l'acord següent: 

 
a) Que es realitze una auditoria de tota la facturació aprovada en Junta Local de 

Govern i resolucions d'alcaldia de totes les compres imputables a obres i servicis generals de 
l'Ajuntament des de l'any 2003 fins a l'any en curs. 
 

b) Que s'audite totes les compres realitzades per l'anterior encarregat d'obres, càrrec 
de confiança, que està imputat actualment en el Jutjat de Llíria. 
 

c) Que s'auditen totes les compres de materials, accessoris, etc., realitzades per 
l'Ajuntament per al sector de servicis generals com a obra, llanterneria, jardineria i electricitat, i 
es comprove si les dites compres s'han realitzat a preu de mercat i si s'han utilitzat per a la seua 
finalitat. 
 

d) Citar l'actual encarregat d'obres i servicis, als responsables dels diferents 
departaments anteriorment citats i als tècnics d'este Ajuntament perquè ens informen tots els 
grups polítics amb representació en el Ple Municipal de com s'han realitzat les compres, que 
preu s'han realitzat i si s'han utilitzat per a la seua finalitat 
 
Sotmés a votació  la moció no prospere per majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
Corporació i amb el vot en contra dels Srs/es, Silvestre, Moreno, Vázquez, Ruiz, Rodríguez, 
Tarazona, Córcoles, Folgado,  Argandoña del PP. i Sr. Alcalde i amb el vot  a favor  dels Srs/es, 
Raga,  López, Rosa, Hernández, Guerrero i Luján del PSOE. 
 
I NO HAVENT-HI MÉS ASSUMPTES QUE TRACTAR PER EL Sr. President s'alça la sessió  
sent les 11,45 hores del que jo el Secretari, done fe. 


